
 

De gemeenteraadsverkiezingen zijn achter de rug, 
maar de onderhandelingen voor een nieuwe coalitie 
zijn in volle gang. Namens de SP voeren Mart de 
Ridder, Mathijs ten Broeke en Nils Müller de 

gesprekken met de informateur.  

Deze heeft de opdracht om te verkennen welke 
partijen in de Zutphense gemeenteraad samen tot 
een coalitieakkoord kunnen komen en een nieuw 
college van burgemeester en wethouders kunnen 

samenstellen. 

De inzet van de SP is duidelijk en concreet. Er moet 
een gemeentelijk energiebedrijf komen dat zelf gaat 
zorgen voor betaalbare groene stroom voor iedereen, 
zonder dat mensen zich in de schulden hoeven te 
steken voor isolatie, warmtepompen en dergelijke. 

Daarnaast moet de grijze container blijven en het 

afvalbeleid eerlijker georganiseerd worden. 

Of we net zoals vier jaar geleden gaan meebesturen 
zal moeten blijken. Wil je meer weten over de 

formatie en de laatste stand van zaken horen? Kom 

naar de ledenvergadering op 12 april. 

De nieuwe speeltuin aan de 

Genestetplein is weer een stap 
dichterbij. De Provincie heeft 
bekend gemaakt dat het plan 
voor de buurt, waar de nieuwe 

speeltuin onder valt, tweede is 
geworden bij de ‘Challenge 

Groene Icoonprojecten’.  

In 2018 startte SP’er Paula Kluin 
samen met bewoners van het 

Genestetplein een actie voor een 
nieuw speeltuintje. De huidige is 
erg verouderd en gevaarlijk om in 
te spelen, voor de bewoners een 

doorn in het oog. De gemeente 

was eerst ook voorstander van 
een nieuwe speelplek, maar door 

bezuinigingen werd het onzeker 
en zou het sowieso nog jaren 

gaan duren.  

Wel zijn de buurtbewoners Yvette 
en Miranda in contact gebracht 

met de organisatie ‘Mpower’, die 
initiatieven helpt aan steun en geld 
om het voor elkaar te krijgen. 
Hierdoor is er een groter plan 
gemaakt om de hele omgeving 
aan te pakken: de bedoeling is 
om de oude verdedigingslinie, de 
Linie van Hooff, weer zichtbaar te 

maken en dat het een 
ontmoetingsplek voor de buurt 

wordt. Een combinatie van 
historie, groen en ontmoeting. Dit 
plan is tweede geworden bij de 
‘Challenge Groene Icoon-

projecten’ van de provincie. 
Daarmee is ook een groot deel 
van het benodigde geld veilig 

gesteld.  

Voordat de schop de grond in 
gaat moet er nog het een en 
ander gebeuren, maar het is een 

grote stap vooruit. 



 

De verkiezingen zijn voorbij en de 
SP heeft uiteindelijk drie zetels 

behaald. Met deze nieuwe 
periode begint ook een nieuw 

team SP'ers aan het 
raadsavontuur. De fractie neemt 
afscheid van Nils en Ellis als 
raadsleden en van Lenne als 
forumlid, maar hoopt hun kennis 
en kunde nog vaak te kunnen 

gebruiken de komende jaren. 

In hun plaats komen Gert en 
Timon als nieuwkomers erbij. Gert 

als raadslid en Timon als forumlid.  

De eerste fractie-vergadering met 
het nieuwe team was op 4 april. 

Nu is het aan hen om het geluid 
van de straat naar de raad te 

brengen! 
 

De afgelopen maanden hebben 
we weer veel nieuwe (actieve) 
leden mogen verwelkomen. 

Speciaal voor hen organiseert de 
SP op 10 mei de Welkom-bij-de-

SP avond! Op deze avond maak 

je kennis met de SP in Zutphen.  

Je komt meer te weten over onze 
geschiedenis, onze ideeën en 
onze manier van werken. Het 

programma start om 20:00 uur en 
is om 21:00 uur afgelopen. 

Daarna is er gelegenheid om iets 
te drinken en kun je in gesprek 
met onze raadsleden, wethouder 

en andere actieve SP-ers. 
Iedereen is welkom, ook als je al 

jaren lid bent! 

Noteer de datum vast in je 
agenda. De uitnodiging met 

locatie volgt zo snel mogelijk via 

mail. 

 

Maak kennis met een van de vele nieuwe actieve leden in onze afdeling. Althans, nieuw… In de afgelopen 

campagne hebben we iemand mogen verwelkomen als actief lid die al vele jaren eerder lid is geworden van de 

SP dan alle andere Zutphense activisten. Aan het woord is Corrie Hilbrink: 

“Niet lang na mijn verhuizing van Purmerend naar 
Oldenzaal, van west naar oost, werd er aan de deur 
gebeld. Dat was vreemd, want ik kende nauwelijks 
mensen in onze nieuwe woonplaats. Nieuwsgierig 
deed ik open en voor mij stond een manspersoon met 
de Tribune. Terwijl ik nog geen idee had van wat de 
SP voor partij was, zette hij uiteen waar de SP voor 
stond. Het belang van actievoeren voor een 
rechtvaardige samenleving en eerlijke verdelingen 
van geld en middelen. Hij mocht mij noteren als lid 
want mijn idealen kwamen in deze partij tot 
uitdrukking. Het rondbrengen van de Tribune was 
zowel voor mezelf goed om in contact te komen met 
mensen als ook voor de partij. Mijn echtgenoot 
begreep mijn enthousiasme voor de SP maar wilde 
zelf geen lid worden, van geen enkele partij trouwens.  

Toen kwamen de jaren om zelf een inhaalslag te 
maken. Er kwamen kotertjes, de moedermavo moest 
gehaald worden en uiteindelijk na jaren mocht ik mij 
maatschappelijk werker noemen. Als studiebegeleider 

kwam in het onderwijs terecht. Ik kreeg een 
stoplichtrelatie met de SP, afhankelijk van tijd en 
ruimte betaalde ik mijn lidmaatschap maar ben altijd 
een trouwe stemmer gebleven. Nu 13 jaar woonachtig 
in Zutphen, gepensioneerd en klaar met 
mantelzorgtaken voor ouders is het tijd om 
maatschappelijk actief te worden. Mijn hart is altijd 
voor de SP blijven kloppen en daarom voelde ik mij 
direct weer thuis op de ledenvergadering met mensen 
met hetzelfde kloppend hart voor de SP. Vooral het 
enthousiasme van de jongeren en de trouwe SP-
houding ondergraaft de uitspraak: ieder voor zich, 
god voor ons allen. 

Het flyeren zal mijn gevoel ter ondersteuning aan de 
SP en de Zutphense samenleving zeker bevestigen. 
Wat was ik trots om bij de landelijke verkiezingen het 
SP-makelaarsbord op ons raam te bevestigen, een 
plek waar de hele dag door auto’s, fietsers en 
winkelend publiek voorbij komt. Deze SP actie houden 
we er in ieder geval in aan het Vispoortplein.”

Van de oude fractie gaan Mart de 
Ridder (3

e
 van rechts) en Stefano de 

Groen (2
e
 van links) door in het nieuwe 

team de komende jaren. Aangevuld 
door Gert Müller en Timon 
Vallentgoed (rechts) 
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Maandelijkse rubriek waarin de Tomatenkrant  stilstaat bij een gebeurtenis uit de rijke, onderbelichte, 
sociale geschiedenis van Zutphen. 

In 1946 werden de eerste ge-

meenteraadsverkiezingen van 

na de oorlog georganiseerd. 

Terwijl de schade van de oor-

log nog overal zichtbaar was, 

ging Zutphen naar de stem-

bus. De net opgerichte PvdA 

kreeg negen zetels, de CPN 

kreeg vier zetels, de protes-

tanten drie en de katholieken 

twee. De liberalen, voorheen 

zo dominant, kregen slecht 

één zetel. Begin jaren ’50 

kreeg de PvdA het voor het 

zeggen in Zutphen. In 1952 

werd PvdA-er S. de Jong tot 

Burgemeester benoemd. In 

1953 behaalden de sociaal-

democraten een absolute 

meerderheid met 10 van de 

19 beschikbare raadszetels. 

‘Dit is bereikt na tientallen ja-

ren van strijd,’ aldus PvdA-

fractieleider L. Philip.  

Vanaf 1950 was de economi-

sche situatie grotendeels ver-

gelijkbaar met de situatie 

voor de Grote Depressie. 

Daarna brak een periode van 

explosieve economische groei 

aan. In de industrie werd het 

aantal arbeidsplaatsen tussen 

1947 en 1971 bijna verdub-

beld. De textiel- en kleding-

op-maat-industrie was aan-

vankelijk de grootste trekker. 

Zutphen werd een echte kle-

dingstad.  

Maar toen de wereld in de ja-

ren ’70 opnieuw in een eco-

nomische crisis belandde, 

kwam ook in Zutphen een 

einde aan de voortdurende 

groei. Van alle kledingbedrij-

ven bleef alleen Nobel over-

eind, in sterk afgeslankte 

vorm. Zutphen verloor meer 

dan duizend arbeidsplaatsen.  

De crises markeren het be-

ginpunt van de opkomst van 

het neoliberalisme. Eerst bij 

rechtse intellectuelen, daarna 

via denktanks bij journalisten 

en uiteindelijk bij machtige 

politici als Ronald Reagan en 

Margaret Tatcher. En via hen 

naar de Nederlandse premier 

Ruud Lubbers en de rest van 

de Nederlandse politiek.  

Toen bij de gemeenteraads-

verkiezingen van 19 maart 

1986 de PvdA in Zutphen 

46% van de stemmen haalde, 

leek het nog ondenkbaar, 

maar het begin van het einde 

van de sociaaldemocratische 

dominantie in Zutphen was 

ingezet. Niet snel en abrupt, 

zoals met de liberalen in 

1919, maar langzaam en on-

gemerkt. 1990: 37%. 1994: 

27% 1998: 19% 2002: 16%. 

2006: 23% 2010: 15% met als 

voorlopig dieptepunt 2014: 

11%.  

Veel stemmers van de soci-

aaldemocraten besloten niet 

meer te stemmen, omdat zij 

zich verraden voelde door de 

bezuinigingspolitiek van de 

PvdA. Een ander deel besloot 

extreemrechts of lokaal te 

stemmen. En een groeiende 

groep vond een nieuwe thuis-

haven bij de nieuwe Socialis-

tische Partij, die vanaf 1994 

deelneemt aan de gemeente-

raadsverkiezingen in Zutphen.  

Door zich onder de bevolking 

‘te wortelen’ met actietrajec-

ten en protesten en door veel 

de deuren langs te gaan, wis-

ten SP’ers veel kiezers aan 

zich te binden. Terwijl in de 

rest van het land in 2018 

vooral de lokale partijen 

wonnen, verloren zij in Zutp-

hen allemaal. De SP bleef 

daarentegen de tweede partij 

van Zutphen, met dank aan dit 

werk ‘onder de mensen’. Een 

links college bestaande uit SP, 

GroenLinks, PvdA en een klein 

beetje VVD ging regeren, te-

gen de landelijke trend in. 

Hoe dit verhaal verder gaat, is 

aan jullie, de leden van de SP 

afdeling Zutphen! 

De PvdA deelt rozen uit in de verkie-
zingscampagne van 1986 


